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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

V O L I K O G U   I S T U N G I   P R O T O K O L L  
 

Märjamaa                                                                                                                                19. juuni 2012. a nr 36 

 
Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00 

Juhatas: volikogu esimees Villu Karu  

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Võtsid osa  20volikogu liiget: 

Agu Raadik, Ago Kirsipuu,  Andres Elmik, Andres Jõessar, Eli Nevski, Harri Jõgisalu, Helle Rehepapp, Ilju 

Aviste , Janno Põldre,  Kaare Tammaru, Koit Kuus, Ly Torn, Marika Hiiemaa, Maire Jaago, Urmas Kristal 

(saabus kell 15.15), Ülo Olm, Üllar Aruksaar, Villu Karu. 

 

Puudusid: Ants Riismaa, Kalle Teekivi, Lepo Arro, Teet Tomson, Venno Kornak. 

 

Istungile kutsutud: abivallavanem Triin Matsalu, rahandusosakonna juhataja Lea Laurits, sotsiaalosakonna juhataja 

Marge Viska, vanem-maakorraldaja Paul Helliste, haridus- ja kultuurinõunik Tõnu Mesila. 

 

Otsustati: 17 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kinnitada alljärgnev   

 

P Ä E V A K O R D: 

1. Märjamaa valla 2012. aasta I lisaeelarve. 2. lugemine  

2. Detailplaneeringu kehtestamine (Kõrtsu kinnistu Orgita küla) 

3. Kinnisasja omandamise loa taotlusele arvamuse andmine (Rahkama kinnistu) 

4. Lapsehoiuteenuse rahastamise kord. 1. lugemine 

5. Informatsioon 

 

 

Päevakorrapunkt 1 

Märjamaa valla 2012. aasta I lisaeelarve. 2. lugemine 

 

Ettekandega esines L. Laurits.  

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Jõessar: Ü. Olm tegi väga hea ettepaneku. Kurb, et vallavalitsus ettepanekut sisuliselt ei analüüsinud, vaid 

tekitas lihtsalt vasturinde ja ütles kolm ilusat põhjust, miks seda teemat üldse arutada ei saa. Oleks võinud sisuliselt 

natukene selle asjaga tegeleda ja võib-olla oleks sealt siis ka mingi muu otsuse saanud. 

 

*A. Jõessar: Kas ma saan õigesti aru, et ujula on nüüd suvekuudel lahti? 

L. Laurits: Jah. Välja arvatud ujula töötajate korralise puhkuse ajal. 

A. Jõessar: Vallavanem siin mõned istungid tagasi ütles, et on saavutatud kokkulepe, et ujula on suvekuudel 

suletud.  

L. Laurits: Vastupidi ütles. 

Ü. Olm: See jutt oli 2012.a eelarve arutelu juures. 

A. Jõessar: Aga miks siis lisaeelarvega ujulale töötasudeks raha juurde anname kui teadsime ette, et ujula on suvel 

avatud? 
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L. Laurits vastas, et seletuskirjas on see kirjas – arvestatud oli 10 kuu palgafondiga. Eelarve kinnitamise ajal 

märtsis oli arvestatud nii nagu eelmisel aastal. See otsus, et ujula jääb avatuks terveks suveks, välja arvatud 

korraliste puhkuste ajaks, võeti vallavalitsuses vastu mai kuus.  

 

*A. Jõessar: Eelarve muudatustes on hästi palju projekti omaosalusi. Kunagi sai räägitud, et kui vallalt tahetakse 

omaosaluse katmist, siis tuleks projektid eelnevalt vallavalitsusega kooskõlastada. Kas seda on tehtud? Näiteks 

skate-park, ujula söefiltrid, Varbola mänguväljak? 

L. Laurits: Söefiltrid on vallavalitsuse ettepanek. 

 

*A.Jõessar juhtis tähelepanu sellele, et ujula suvise lahtioleku tagamiseks eraldatakse kuludeks juurde 13 000 

eurot, kuid tulu loodetakse saada 5000 eurot. On see normaalne? 

V. Karu: Seda võib ka üldiselt vaadata, et ujula majandamine on kogu aeg olnud kahjulik ja tõenäoliselt see nii 

jääbki.  

A. Jõessar: Siis oleks võinudki see vallavanema esialgne plaan jäädagi, et ujula on suvekuudel kinni. Meil jõgesid 

ju on.  

L. Laurits lisas ujula kiituseks, et 5 kuu tulude plaan on päris kenasti laekunud. Praegu ujula juhataja k.t poolt 

tehtud ettepanek suurendada tuluplaani 5200 euro võrra on küllaltki tagasihoidlik. Kindlasti ei ole ta selle vastu, et 

kui tulude laekumine näitab tõusutendentsi, ja praegu on tulud hästi laekunud – 5 kuuga on laekunud 59,8%, teha 

ettepanek suurendada veelgi tulusid. Kui tulude plaan laekub üle ja kulutusi teha ei soovita, siis ongi see 

üleplaaniline tulu, mida aasta lõpul saab volikogu otsusega suunata sinna, kuhu volikogu õigeks peab.    

 

*A. Jõessar palus selgitada koolide katlamajade pelletiküttele üleviimise rahastamise skeemi.  

L. Laurits vastas, et  tegelikult raha läbi valla ei liigu. Arvele võtmine käib arvetega. Analoogselt CO2 jm 

projektidega. Raha makstakse otse töö teostajale. Antud projekte rahastas KIK. 

 

*A. Jõessar. Mitu elektriautot meil nüüd on? 

L. Laurits: Kolm elektriautot. 

 

*M. Hiiemaa: Praeguseks on mulle täiesti arusaamatuks jäänud MG koolibussi ost – selle lõplik hind ja kust need 

vahendid on tulnud. /…/ Loen ja ei suuda aru saada, kust see raha tuleb? Ütlesite, et osa tuleb investeeringutest, 

osa projektidest. Eelarve seletuskirjast lugesin, et mingisugune projekt on hoopiski kogemata kombel tulnud üle 

eelmisest aastast.  

L. Laurits: See oli ekslikult. 

M. Hiiemaa: Kuidas sellised eksimused saavad toimuda? 

L. Laurits: Ikka juhtub. Tegijal juhtub mõndagi. 

M. Hiiemaa: Ja siis me võtame ja paneme selle summa rõõmsalt kohe autobussile juurde? 

L. Laurits: See oli ettepanek.  

M. Hiiemaa: Kelle ettepanek? 

L. Laurits: See oli ekslikult üle viidud, mis oli tegelikult teostatud projekt ja seda raha ei oleks pidanud üle viima.  

See raha oleks jäänud vabaks. Parandus oleks nagunii tulnud teha. Vallavalitsuse ettepanek oli see lisada bussi 

ostuks kuna tegemist oli gümnaasiumi tegevusalaga. 

A. Elmik: Ja gümnaasium väga toetas seda. (Selgitus: A. Elmik on MG direktor). 

/…/ 

Kell 15.15 saabus U. Kristal. 

 

*M. Hiiemaa avaldas rahulolematust reservfondist Sillaotsa masinapäeva jaoks eraldatud raha üle. 

L. Laurits selgitas, et Sillaotsa Talumuuseum esitas taotluse reservfondist raha eraldamiseks. Tegemist on 

talumuuseumi kui valla hallatava asutuse projektiga ning temal ei olegi võimalik esitada mittetulundusliku 

tegevuse toetamise korra alusel projektitaotlust. Kord välistab hallatavatele asutustele eraldiste tegemise.  

M. Hiiemaa: Kas see on sõnum kõikidele valla asutustele, et nad võivad selliseid taotlusi esitada ning loota, et 

need rahuldatakse? 

L. Laurits: Kui ma õigesti mäletan, siis taotluses oli kirjas seegi, et projekti, mille omaosalust sooviti nüüd katta, 

esitamise võimalus tekkis hiljem. Seega ei olnud võimalik esitada taotlust eelarve menetlemise käigus. 

Vallavalitsus luges selle ettenägematuks kuluks.  

L. Laurits lisas, et reservfondi käsutamine on vallavalitsuse pädevusse ja seda ei saa käsutada volikogu. 
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*M. Hiiemaa avaldas soovi, et L. Laurits esitaks konkreetse ülevaate, millistest summadest on MG koolibussi raha 

kokku kogutud ja kust realt miski summa on tulnud.  

M. Hiiemaa: Praegusel juhul on ühel perearstil raske sellest aru saada. 

V. Karu: Kas praegu, kohapeal, saate öelda, mille arvelt on bussi investeeritud? Kust need rahad on võetud? 

L. Laurits: Seletuskirjas on lahti kirjutatud. Ütleksin vaid niipalju selgituseks, et I lisaeelarve lugemisse on 

haaratud kõik sihtotstarbelised vahendid, mis on laekunud I kvartalis. See oli ka seletuskirjas kirjas. Kõik bussi 

rahad on seletuskirjas kirjas. Kes tahab, saab need liita kokku ja need on kõikide tegevusalade, kõikide allikate 

viisi olemas. Kui vajatakse selleks eraldi seletust, siis ma võin selle teile lisada, kuidas bussi raha on kokku 

saadud. Lisada võin ka niipalju, et II kvartalis laekus 4057 eurot annetustena ning see tuleb järgmisse 

lisaeelarvesse. Raha on koos 29 900 eurot. Sihtotsatarbelised laekumised, mis on laekunud, võib vallavalitsus 

KOFSi alusel kasutusse võtta esitades need järgmise lisaeelarve puhul volikogule otsustamiseks. Nii on kõikide 

projektidega.  

 

(Protokollija märkus: L. Lauritsa ülevaade Märjamaa Gümnaasiumi koolibussi väljaostuks planeeritud rahalistest 

vahenditest saadeti volikogu sekretäri kaudu volikogu liikmete e-postile 20.06.12.  

Ülevaade oli järgmine:   

1) 2012.a kinnitatud eelarves 17 517 €, sh riigieelarve investeeringud 13 055 € ja 2011.a ületoodud 

    annetused 4 462 €;  

2) 2012.a I kvartalis laekunud annetused 105 €;  

3) 2012.a I kvartalis laekunud vanapaberikampaania 1 487 €;  

4) gümnaasiumi sõidukite ülalpidamiskulude vähendamise arvelt 5 456 €;  

5) ekslikult 2011. aastast üle toodud lõppenud gümnaasiumi projekti „Silmist võib südant tunda“ vähendamise 

arvelt 1 278 €. Kokku kinnitatud ja I lisaeelarves 25 843 €.  

6) 2012.a II kvartalis laekunud annetused 4 057 €, mis lisatakse II lisaeelarvesse. 

Kokku 29 900 €.) 

 

K. Tammaru: See tähendab, et valla eelarvest lisaraha ei läinud (bussi ostuks)? 

L. Laurits: Gümnaasiumi eelarvest läks. 

 

*I. Aviste: Eraldame reservfondist ühepäevasteks üritusteks raha, kuid samas meil ei jätkunud raha oma 

perearstide toetamiseks tuues põhjenduseks, et nad on niigi kasumlik ettevõte. Kas see ei käi ikkagi hea tooni 

juurde, et me nendest hoolime ja nad on meile igapäevaselt vajalikud. Kas see on ikka õige, et me neid ei 

toetanud? See raha, mis Märjamaa Arstid OÜ toetusest vabanes, läks ju reservfondi. 

L. Laurits: See oli eelarve kinnitamise ajal volikogus hääletamisel ja see ei leidnud poolehoidu. Vallavalitsuse 

esimene ettepanek oli toetada perearstikeskust. Pärast teistkordset menetlust leiti, vaadates nende majandusaasta 

aruannet, et nad on võimelised ilma toetuseta hakkama saama. Lõppotsuse tegi vallavolikogu hääletamise teel.  

I. Aviste: Ju me siis oleme kõik nii hea tervise juures, et me ei vaja nende teeneid.  

 

*E. Nevski: Kuidas on Varbola kooli arvutiklassi remondikuludega? Ilmnes, et remondiks on vajalik päris suur 

summa. Näen, et seda lisaeelarves kuskil arvestatud ei ole. 

L. Laurits: Sellist ettepanekut vallavalitsus lisaeelarvesse esitanud ei ole. Ei oska öelda, mis seisus see praegu on. 

Teemaga tegeleb majandusosakond ja kool ise. 

T. Mesila selgitas, et paar nädalat tagasi tema ja vallavanem kohtusid kooli direktoriga ning vaatasid olukorra üle. 

Räägiti sellest, et suurt hanget ja ehitust ei suuda vald teha ning tuleb leida jooksvalt võimalusi, kuidas suve 

jooksul põrand ikkagi nii korda teha, et arvutiklass seal tegutseda saaks. 

E. Nevski möönas, et hoolekogu koosolekul vastas M. Vaher üpris selgelt, et raha selleks ei ole. Samas pingutab  

Varbola kool  hoolega lisaraha teenimisel – suvel on koolis Pirueti laagrid. Võiks kooli aidata. 

L. Laurits: I lisaeelarves on Pirueti laagrist saadav tulu suunatud Varbola kooli külmaveetrassi ehituse lisaks.   

L. Laurits avaldas arvamust, et järgmise sammuna tuleks ära otsustada, millise hinnapakkumise alusel tööd tegema 

hakatakse. Arvesse ei saa võtta 7000 eurost hinnapakkumist, mida peeti väga kalliks ja mille teostamine tõenäoline 

ei ole.  

Toimus arutelu. 

 

*V. Karu soovis teada, kas Ü. Olm soovib oma ettepaneku, mille ta eelnõu kohta esitas, hääletamist. (Ettepanek oli 

mitte suurendada vallavalitsuse personalikulu, vaid suunata see summa vana sööklahoone lammutamiseks.)  
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Ü. Olm soovis hääletamist. 

V. Karu informeeris, et ei vallavalitsus ega ka majandus- ja eelarvekomisjon ettepanekut positiivselt ei hinnanud.  

V. Karu: Kui võtta nii, et vallavalitsuse ametnike töötasu tõstmine peaks tulema nende endi arvelt ehk siis osade 

ametnike töö kaotamise hinnaga, siis seaduslikult käib asi nii, et tavaliselt kaasnevad sellega kompensatsioonid. 

Seepärast ei näe ma sellest tulu veel niipea tulevat, et kellegi palka tõsta kui me esialgu peame kompensatsioone 

maksma. Korra kohaselt peaks ametnike koondamine toimuma läbi struktuuri muutmise, mida tehakse 

vallavalitsuse ettepanekul. Siiani sellist ettepanekut tehtud ei ole. Struktuuri muutmine kokkuhoiu eesmärgil 

tähendaks seda, et osad ametikohad kaotatakse. Vallavalitsus esitas eelnõu, mis käsitles kõiki valla töötajaid 

võrdselt ja palgatõus nähti ette ühtlaselt kõigile.  

L. Laurits selgitas, et Ü. Olmi ettepanek sisaldab 7115 eurot vähendamist, aga  personalikulud sellest on 6100 

eurot ja 1015 eurot õppelaenud. Viimased on sihtotstarbeliselt saadud vahendid ja neid ei ole võimalik mujale 

tõsta.  

A. Kirsipuu avaldas arvamust, et koondamistega võiks kannatada kuni uue ATSi jõustumiseni – siis on inimestest 

lahti saamine pea poole odavam.  

Ü. Olm: Põhjuse, hoida vallas ametnikke palgal võimalikult palju, leiab alati. Lõbus on ju – rahvast on palju, on, 

kellega kohvi juua. Tegelikult on vallas mõttetuid töökohti väga palju. Mitte midagi ei juhtuks kui neid seal 

vähendada. Kahe käega hääletaksin palgafondi suurendamise poolt kui seal kõrval oleks kirjas mitu inimest 

järgmisel aastal vähemaks jääks.  

A. Kirsipuu: Kas on konkreetsed ettepanekud, et kes need loodrid on, kes kohvi joovad? 

Ü. Olm: Olen struktuuri korra välja pakkunud, et missugune see võiks olla. Asi ei ole nimedes. Lihtsalt mõttetuid 

töökohti on.  

 

*M. Hiiemaa küsis lasteaedade lahtioleku aegade kohta. Kas seoses lasteaiatöötajate palga suurendamisega on 

kavas pikendada ka lahtiolekuaegu, mida seoses palga vähendamisega lühendati? 

L. Laurits: Minu meelest oli see ka eelmisel istungil jutuks ning vallavanema vastus oli selline, et lahtiolekuaegu 

muudetakse. 

M. Hiiemaa: Selge, kuid siis võiks sellest ka teada anda. 

 

*A. Jõessar. Täna tõstetakse kõigil võrdse protsendi võrra palku. kas ikkagi ei peaks diferentseerima. Ka 

vallavanem on aru saanud, et mõni ei ole nii viljakas tööline. Sellel ehk ei tõstaks? Või oleks see 

diskrimineerimine?  

L. Laurits: See on vaid palgafondi arvestus. eelmisel istungil kehtestas volikoguametnike palgamäärad. Kui raha 

on olemas, siis iga asutuse juht võib selle piires ise otsustada.  

V. Karu tuletas meelde, et koalitsioon kuu aega tagasi arutas seda teemat ja tol korral mingeid diferentseerimise 

küsimusi ei tõstatatud. Täna on eelnõu II lugemisel ning ta ei näe põhjust seda katkestada või edasi lükata. 

 

*K. Kuus avaldas arvamust, et  kui nüüd on taas majanduslangus tulemas, siis ollakse jälle suure probleemi ees ja 

kordub mõneaasta tagune olukord. Kas sellise prognoosiga on arvestatud? 

L. Laurits: Minu teada on riigi tasandil rahandusministeeriumi andmetel prognoositud majanduse kasvu. Seda nii 

nüüd kui järgmiseks aastaks. Kuigi see protsent on väike. Ka pangad teevad oma prognoose. Nad on prognoosinud 

2-3%-list majanduskasvu. Keegi ei räägi praegusel hetkel langusest.  

K. Kuus lisas, et ta on väga hästi asjadega kursis, kuid palkade vähendamine toob kaasa suuri probleeme. Just enne 

eelmist langust me tõstsime palku ja aasta pärast hakkasime langetama.  

Toimus keskustelu. 

 

*M. Hiiemaa: Räägime aastaid lasteaedade suvistest lahtiolekutest, kuid kuhu me oleme jõudnud? Lastevanematel 

pole ikkagi kuhugi oma lapsi panna.  

 

V. Karu tuletas meelde, et palga langetamine toimus 3 aastat tagasi ja seda tehti ühtlaselt 13%. Täna me taastame 

seda 7% võrra. Langetamisel oli jutt, et seda tehakse üheks aastaks, kuid elu on näidanud, et igal aastal on uuesti 

kokku lepitud, et töötatakse vähendatud palgaga. Langetamisega kaasnes ühe kompensatsioonina ka tööaja 

vähendamine. Loomulikult, kui palka taastatakse, siis korrigeeritakse ka tööaega. Majanduslanguse eest ei ole 

keegi kaitstud ning vaevalt me täna oskame planeerida, mis täpselt toimuma hakkab . 

Toimus keskustelu. 

Ü. Olm märkis, et raha jäi sel aastal kasutada rohkem kuna laenu tagasimaksmist lükati edasi.  
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V. Karu pani hääletusele Ü. Olmi ettepaneku. 

Hääletustulemused: 2 poolt, 10 vastu, 4 erapooletut. 

 

Otsustati: 14 poolthäälega (2 vastu, 2 erapooletut) kehtestada Märjamaa valla 2012.a eelarve I lisaeelarve (määrus 

nr 86 koos lisaga lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Detailplaneeringu kehtestamine (Kõrtsu kinnistu Orgita küla) 

 

Ettekandega esines T. Matsalu. Vallavalitsuse ettepanek on planeering kehtestada.  

Toimus arutelu. 

Ettekandja vastas küsimustele. 

A. Raadik soovis teada, kas planeeringu tegemisel on arvestatud tulevase Via Baltica trassiga. 

T. Matsalu: Jah. Kui Via Baltica realiseerub, siis jääb uus rajatav bensiinijaam teenindama Tallinn-Pärnu suunda.  

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletu) kehtestada Orgita külas asuva Kõrtsu kinnistu detailplaneering 

(otsus nr 161 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Kinnisasja omandamise loa taotlusele arvamuse andmine (Rahkama kinnistu) 

 

Ettekandega esines P. Helliste. Reisikorraldaja OÜ soovib omandada Märjamaa vallas Pajaka ja Käbiküla külas 

asuva Rahkema kinnistu. Vastavalt kinnisasja omandamise kitsendamise seadusele on juriidilisel isikul, kes ei ole  

kinnisasja omandamise tehingu tegemise aastale vahetult eelnenud kolm aastat tegelenud põllumajandustoodete 

tootmise või metsa majandamisega, õigus omandada põllumajandus- ja metsamaad kokku kümme hektarit või 

rohkem sisaldav kinnisasi üksnes maavanema loal.   Rapla Maavalitsus on 05.06.2012.a. kirjaga nr 8-3/933-1 

küsinud Märjamaa Vallavolikogult  arvamust Reisikorraldaja OÜ loataotlusele. 

 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (1 vastu, 1 erapooletut) toetada kinnisasja omandamise loa andmist Reisikorraldaja 

OÜ-le Pajaka ja Käbiküla külas asuva Rahkama kinnistu omandamiseks (otsus  nr 162 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Lapsehoiuteenuse rahastamise kord. 1. lugemine 

 

Ettekandega esines T. Mesila. Eelnõu esitamise ajendiks on sõimekohtade puudus Märjamaa valla lasteaedades. 

Konkreetset eelnõud on arutanud vaid majandus- ja eelarvekomisjon ja täna vallavalitsus, kuid põhimõtteliselt on 

küsimust maikuu jooksul arutatud ka teistes komisjonides. Eelnõu on sündinud üsna viimasel hetkel. Aluseks on 

võetud Kohila valla analoogne kord.  

Majandus- ja eelarvekomisjoni ettepanek on muuta § 2 lg 7 sõnastust jättes alles vaid viimase lause.  

Vallavalitsus arutas eelnõud tänasel (19.06) istungil ja tegi järgmised ettepanekud: 

- jätta § 2 lõikest 1 välja kutsekvalifikatsiooni nõuded; 

- lisada § 3 lõikesse 3 punktina 6 „tõend töötamise või õppimise kohta“; 

- jätta §-st 6 välja lõiked 3 ja 4 (vaidlustamine) kuna need sätted lisatakse niigi vallavalitsuse korraldusse; 

- jätta välja § 7 kuna toetuse määr kehtestatakse juba käesoleva määrusega. Konkreetne toetussumma kujuneb 

välja kuludokumentide alusel.  

 

M. Viska juhtis tähelepanu sellele, et istungil on hea võimalus esitada küsimusi ja kuulata arvamusi potentsiaalselt 

teenuse pakkujalt. 

 

Ettekandjad vastasid küsimustele. 
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*Ü. Olm: Palju praegu vallas 1 lasteaiakoht keskmiselt maksab? Palju maksab väikse, 15-20 lapsega, lasteaia koht 

vallale ja lapsevanemale? 

M. Viska: Eelmisel korral võtsin välja lasteaedade arvestuslikud kohamaksumused – Pillerpallis 190 €, Midrimaal 

185 €, Karikakras 277 €, Sipa-Laukna lasteaias 381 €, Varbolas 246 €. 

L. Laurits: Need summad kinnitab vallavalitsus peale eelarve kinnitamist. Need on aluseks arvlemisel teiste 

valdadega. Arvesse võetakse kõik kulud ning arvestatakse maha saadud õppetasud, saadud kohatasud ja saadud 

toidukulud. Kui on investeeringuid, siis ka need võetakse maha. Arvesse lähevad vaid personali- ja majanduskulud 

ning jagatakse laste arvuga.  

 

*M. Hiiemaa: See 190 €, mis määruse eelnõus, kas see on mingi keskmine kulu? Kas keegi on arvestanud välja 

palju tegelikult 1 laps maksma läheb? M. Viska tõi välja lasteaedade kaupa erinevad summad, kuid palju läheb üks 

laps keskmiselt maksma? 

L. Laurits: Ka see on välja arvutatud. Pean otsima. 

M. Hiiemaa täheldas, et on omavalitsusi, kus toetuse määraks on võetud keskmine lasteaia koha maksumus ja nii 

aastast-aastasse. Kui lasteaiakoha maksumus suureneb, siis suureneb ka lapsehoiutoetus. 

A. Kirsipuu ei pidanud keskmist näitajat kõige paremaks kriteeriumiks kuna alevis asuvad lasteaiad viivad 

keskmise alla, Laukna näiteks omakorda aga tõstab. Ehk peaks vaatama, kus piirkonnas konkreetne 

lapsehoiuteenust vajav laps elab? Valdavalt elavad nad siiski alevi piirkonnas ja sel juhul peaks allpool keskmist 

toetus olema. 

L. Laurits: Keskmine on 218 €.  

M. Hiiemaa juhtis tähelepanu, et algselt oli jutt 200 eurosest toetusest. 

T. Mesila: See 200 oli võetud keskmisena sellest, mida Märjamaa vald maksab teistele OV-dele lasteaia koha eest. 

Praegu on väljapool valda lasteaias käivaid lapsi 8. Kui esimesi arutelusid pidasime, siis see 200 oli meie esialgne 

nägemus ning see oli ka summa, millega potentsiaalne teenuse pakkuja oma äriplaanis arvestas. Nüüd on välja 

pakutud 190 €. 

 

*A. Raadik: Kas olete tegelenud ka alternatiivvariandiga? Ma mõtlen Karikakra baasil.  Sinna  on võimalik lapsi 

viia. Tuleb avada uus rühm. Ruumid on olemas. Kas on sellega tegeletud? 

Eelmisel istungil öeldi, et S. Mölder (lasteaia hoone omanikfirma juhataja) ei ole nõus. See on vale jutt. Tegelikult 

rääkis ta sellest ja avaldas arvamust, et kui oma piirkonna laste baasil avada uus rühm, siis see ei ole õige. Kui aga 

tuleb lapsi väljapoolt, siis ei ole ta selle vastu. Palun veelkord, et enne kui midagi välja ütleme, räägime 

inimestega. Üks võimalus on rääkida laste vanematega, et kas on soovi sinna lapsi viia.  

T. Mesila: Küsimus on selles, et seal nende ruumide korda tegemine eeldab seda, et selles projektis osaleb maja 

omanik. Maja omanik ütles, et tema arvates ei ole sellel mõtet ja sinna see asi jäi. Vallal ei ole praegu võimalik ja 

ei ole ka vahendeid, et minna ja ehitada oma rahadega kõik need asjad seal välja.  

A. Raadik kordas veelkord, et S. Mölder ei näinud mõtet oma piirkonna laste baasil uut rühma avada.  

A. Raadik: Lugege veelkord hoolega lepingut, et mis on hoone omaniku kohustus ja mis valla kohustus. Kõik 

sisemised tööd on valla kohustuseks.  

T. Mesila: Kui me avame selle rühma Kastis, siis paraku on selline asi, et ka seal piirkonnas on väike järjekord 

ning pool uue rühma kohtadest läheks selle katteks. Märjamaa piirkonna teravat probleemi, s.o 35 sõimeealist last 

ilma lasteaiakohata, parandaks see väga vähe, sellepärast, et ka vestlustest nende laste vanematega, kes olid 

kokkusaamisel Pillerpallis ja Midrimaal, oli vaid 1 lapsevanem, kes tõstatas Kasti küsimuse ja tema oli nõus last 

sinna sõidutama. Paraku elu näitab, et lapsevanemad ei kipu ise lapsi vedama. Veel vähem kasutama 

õpilastransporti. 

U. Kristal: Siin on veel üks küsimus, et kui palju käib Kasti lapsi praegu Märjamaa lasteaedades?  

T. Mesila: See on see küsimus, et kas nad Märjamaalt n ö välja visata. 

U. Kristal: Tooks nad Kasti lasteaeda üle. 

T. Mesila: Need on põhiliselt lapsed, kes on juba vanemad, mitte sõimeealised. 

 

*Ü. Aruksaar: Sama jutu jätkuks. Räägiti uue rühma avamisest, rühmaruumi remondist, kuid terve Laukna lasteaia 

maja seisab tühjalt. Lasteaed on pooltühi. Seal ei ole isegi vaja remontida.  

T. Mesila: Aga lapsevanemad ei ole nõus … 

Ü. Aruksaar: Selle sama raha eest, mis me hakkame eraldi lasteaeda tegema, sõidaks eraettevõtja. Lapsevanem ei 

pea lapsi ise vedama sinna. Maapiirkonnas toimub tegelikult üle poolte laste lasteaeda tulek sama liinibussiga. 
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Kuidas ei ole see võimalik alevis, et viiakse hommikul ühte lasteaeda kokku ja sealt viib väike mikrobuss nad 

Laukale ja buss toob samasse ka tagasi. 

T. Mesila: Nii me mõtlesime tegelikult ka Varbola puhul, et pole mingi probleem – lapsevanemad sõidavad 

Tallinna vahet ja viivad lapse teeäärsesse lasteaeda. Vastus oli aga see, et turvalisuse kaalutlustel nad loobuvad 

sellest variandist. 

I. Aviste: Nad loobuvad ka Märjamaa vallast. Lihtsalt lähevad ära ja ongi kõik. 

 

*A. Jõessar: Kui eraettevõtja tahab lasteaeda avada, las avab. Mis me keelame? 

K. Tammaru: Las avab, kuid sinna läheks ju valla raha. Küsimus on selles. Meie oma valla lasteaiad lähevad kinni. 

Ü. Aruksaar: Ainult Märjamaa alevi lasteaiad jäävadki ja siis hakkame meie ka lõpuks oma lapsi alevi eralasteaeda 

tooma.  

 

*M. Jaago: Viimane kord oli jutuks, et kohtutakse lasteaia järjekorras olevate laste vanematega. Kui palju 

tegelikult praegu neid lapsi oleks, kes selle raha eest lapsehoidu tuleks? 

T. Mesila: Nii palju kui mina küsitluse kokkuvõttest välja lugesin, siis 34 vastas ja enamus oli nõus, et lastehoid 

võiks tulla. Palju sõltub lõpuks sellest, mis summa neil tasuda tuleb. Seda nad päris täpselt ette ei kujuta. 

 

Sõna anti Diana Pagarile (potentsiaalsele teenuse pakkujale).  

Ü. Olm: Palju te hakkaksite lapsevanema käest ühes kuus küsima kui laps kõik tööpäevad kohal käib? 

D. Pagar: Tegemist on stardihindadega. Oleme oma finantsprognoosid äriplaani raames teinud. Poole aasta jooksul 

oleks see hind 320 eurot kuus 5 päevase hoiu puhul. 4 päeva puhul 270 €, 3 päeva puhul 230 € ja 2 päeva puhul 

200 €.  

Ü. Olm: See tähendab seda, et vallapoolne tugi väheneb ka protsentuaalselt sama palju. 

D. Pagar: Tegelikult oleks väga hea kui vallapoolne tugi ei väheneks. Kuna lapsevanemal jääb siis vastavalt oma 

rahakotile valida, palju ta oma last hoida toob.  Kui viin oma last lasteaeda ja ei tee seda 5 päeval nädalas, siis ega 

vallapoolne pearaha ei vähene. Lasteaiaõpetaja soovib sama moodi palka saada ning majanduskulud on täpselt 

sama moodi.  

Ü. Olm: Siin määruse eelnõus on praegu nii, et toetus väheneb vastavalt päevade arvule.  

T. Mesila: Jah, selle eelnõu järgi väheneb. Toetuse summa oleneb sellest, mitu päeva laps lapsehoius käib. 

D. Pagar: Mul ei ole mõtet seda asja siis teha. 

L. Laurits: Selle korraga me toetame lapsevanemat, mitte ettevõtjat.  

D. Pagar lisas, et ta arvestas eelnõu põhjal vanema omaosaluse välja juhul kui ta ei too last 5 päeval hoida. Teenus 

läheks vanemale maksma 134, 128, 132 eurot. Üksi lapsevanem ei maksaks 130 eurot kuus kui laps käib kohal 2 

päeva nädalas.  

Toimus keskustelu. 

 

*M. Hiiemaa märkis, et tema teadmist mööda töötab praegu Midrimaal ja Pillerpallis kummaski vaid üks koond-

rühm. Kuid millises mahus me neid lasteaedu juunikuus rahastame? Lapsevanemad on mures kuna lapsed pissivad 

alla, ei ole nende oma kasvatajat, koos on kogu lasteaia lapsed, kellele vanemad ei ole leidnud mingisugust 

alternatiivi. 

V. Karu nentis, et hiljuti Pillerpalli lasteaeda külastades oli seal küll üle ühe rühma. Vähemalt 3-4 rühma, mitte 

küll kuut.  

M. Hiiemaa: 3-4 kuue rühma asemel. Aga mitut rühma me juunikuus rahastame? Kooliminevate laste vanematelt 

küsitakse, et millal nad võtavad oma lapse lasteaiast ära. Võib öelda, et maikuu lõpust alates käiakse peale ja 

pidevalt uuritakse, millal nende laps lõpetab lasteaias käimise. 

V. Karu: Lapsevanem võtab oma lapse lasteaiast ära siis kui tal ei ole võimalik oma last lasteaeda viia. Keegi ei 

keela oma last hoida lasteaias kui lasteaed on avatud. 

M. Hiiemaa: Võid seda mulle rääkida, kuid surve (vanematele) on igatahes olemas. Ja see on aastast aastasse. 

Ü. Olm: Tehke lastevanemate hulgas küsitlus ja te saate õige vastuse. 90% öeldakse kogu aeg, et miks te ära ei vii, 

miks te last lasteaiast suvel ära ei võta.  

T. Matsalu:  Lasteaias küsitakse küll, et millal laps käib kohal ja millal mitte, kuid nad küsivad seda sellepärast, et 

ka kasvatajate puhkused on pikad. Nad ei puhka kõik ühel ajal. Küsivad, et nad saaksid planeerida kasvatajate, 

kokkade, abide puhkuseid. Ei saa küll öelda, et keegi mulle ütleks, et miks sa plussi siia kirjutasid ja miks sa 

miinust ei kirjutanud ning miks sa oma lapse lasteaeda tood. Inimesi on igasuguseid ja igaüks saab võib-olla 

erinevalt aru. Võib-olla ei ole lasteaia poolt selgitatud, miks seda küsitlust tehakse. Kui kohal käib ehk vaid 17 last, 
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siis ei ole mõtet kõiki kuut rühma hoida avatuna. Augustis oleks seeläbi võimalik korraga avada rohkem rühmi, et 

sõimeealised saaks harjuda.  

M. Hiiemaa: Minu meelest lähevad sõimelapsed laseaeda erinevatel aegadel – alates augusti algusest kuni 

oktoobrini välja. Olen aru saanud, et tegelikult on nad nimekirjas augustist alates.  

T. Matsalu: See oleneb lapse vanemast. 

M. Hiiemaa: See ei olene lapsevanemast. Suurel määral mitte.  

T. Matsalu: Näen ise lapsevanemana, et juunikuu on lasteaias tühi kuu. Sama moodi kui on jõulude eelne ja järgne 

aeg. On üksikud vanemad, kellel ei ole last kuhugi panna. Ei pane lasteaedadele pahaks, et nad seda küsivad. See 

võimaldab neil oma rahavoogusid planeerida.  

 

*V. Karu juhtis tähelepanu sellele, et teemast on kõrvale kaldutud. V. Karu: Päevakorras on lapsehoiuteenuse 

rahastamise kord, kuid praegu oleme keskendunud hetkeolukorrale Märjamaa lasteaedades. Seda on ka varem 

natukene arutatud, kuid keskenduks nüüd ikkagi uuele korrale. Mis me sellega ette võtame? Kas me menetleme 

seda edasi? On selgeks tehtud, et meil on lapsi, kellel ei ole praegu lasteaias kohta. Ilmselt teenuse vastu huvi on. 

Küsitlus on korraldatud.  

V. Karu andis taas sõna D. Pagarile. 

 

D. Pagar: Olenevalt laste arvust (päevas) saame meie oma majas teenust pakkuda 15-25 lapsele. Tegemist on 

kahekordse majaga Märjamaa alevis. 

*M. Jaago: Kas lapsevanemad teavad neid summasid, millest meie siin (eelnõus) räägime?  

D. Pagar: Neid summasid ei tea.  

D. Pagar kõneles, et tema isiklikult oleks nõus 3 päevase lapsehoiuteenuse eest maksma  kuus 30-50 eurot. Mitte 

130 või 140 eurot. 34 lapsevanemast 10 oleks kohe jaanuarist nõus lapse päevahoidu tooma teades stardihindasid 

ning kohtumisel kõneldud 200 eurosest toetusest.  

 

 *A. Kirsipuu: Teenust hakkaksite pakkuma 1. jaanuarist 2013? 

D. Pagar: Rahasid ju varem peale ei saa. Kui te olete nõus raha maksma varem, siis … . 

Ü. Olm: Aga ega teie seda raha niikuinii ei näe. Saan aru, et selle määruse järgi läheb raha lapsevanematele 

kompenseerimiseks. Vanem maksab enne teile arve ära ja siis saavad nad kompensatsiooni.  

D. Pagar: Ütleks, et see ei ole ka kõige parem variant.   

Ü. Olm: See on 1. lugemine. Saaksite volikogule ka omapoolsed ettepanekud esitada. 

D. Pagar: Kui mulle öeldaks konkreetne summa, et vald toetab …. 

T. Matsalu: Vald ei saa ettevõtjat otse toetada. Me peame tegema avaliku hanke teenuse pakkuja leidmiseks. 

D. Pagar: Ma kujutan ette, et te ei leia teist teenuse pakkujat. Minu poolest võite teha. 

 

T. Mesila juhtis tähelepanu, et arutlusel olev kord ei ole suunatud ühele ettevõtjale, vaid on universaalne – see käib 

ka nende lastevanemate kohta, kellel käib lapsehoidja kodus teenust pakkumas või kui laps on näiteks Tallinnas 

era päevahoius. 

 

*M. Hiiemaa: Meil on päris palju peresid, kus üks lapsevanem töötab-elab Märjamaa vallas ja teine mitte. Kuidas 

see probleem lahendada? Kui üks lapsevanem elab Märjamaa vallas ja laps samuti, kuid teine elab mujal? Kas siis 

Märjamaa vald kompenseerib 100% ulatuses või tuleb teise lapsevanema poolt osaliselt kompensatsioon sealt 

vallast, kuhu tema on sisse kirjutatud? Päris paljudes valdades on  analoogsesse korda sisse kirjutatud ühe 

lapsevanema elamise nõue kõnesolevas omavalitsuses. Minu meelest peaks teine OV poole maksma. Miks 

Märjamaa vald peab täie rauaga seda maksma? 

T. Mesila vastas, et määrav on lapse elukoht. Praeguses eelnõus ei olene toetuse summa sellest, kas vallas elab üks 

lapsevanem või mõlemad. Oluline on laps ja üks lapsevanem.  

 

Toimus keskustelu. 

 

*D. Pagar soovis teada, mille järgi on saadud päeva hüvitiseks 6 eurot ja 8,5 eurot.  

T. Mesila: Eeskujuks on võetud Kohila.  

 

*Ü. Olm: Selle eelnõu järgi tundub, et ega vald ei tahagi, et mingit päevahoidu tekiks. See on ebaaus. Püüdku siis 

kõik valla lasteaiad ka samadel tingimustel hakkama saada. Siis oleks normaalne.  
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H. Hiiemaa: Ma päris nõus sellega ei ole. Valla lasteaias ei ole praegu sellist võimalust, et lapsevanemal on 

võimalus valida osalise ajaga koht. Lapsehoid annab võimaluse lapse osaliseks kohalkäimiseks. On päris palju 

lapsi, kes väsivad ära. Oleme väljastanud perearsti poolt isegi tõendeid, et laps vajab lisapuhkepäevi nädalas.  

Osaline aeg võimaldab võtta erinevatel päevadel erinevaid lapsi hoida. Siis tuleks juba algusest peale taoline 

leping ja see oleks teada. Kindlasti on ka neid, eks kasutaksid teenust 5 päeval.  

 

M. Hiiemaa tõi esile, et eelnõus pakutud rahastamise skeem on see skeem, millega perearsti süsteem poleks iialgi 

tööle saanud hakata.  See on teenusepõhine rahastamine. Ka perearstisüsteemis on pearahapõhine rahastamine – on 

kindel arv inimesi nimistus ja pearaha  makstakse olenemata sellest, kas patsiendid vastuvõtul käivad või mitte. 

Selle arvelt, kes kohal ei käi, saavad rohkem teenust need, kes seda antud ajahetkel enam vajavad.  

M. Hiiemaa avaldas arvamust,  et kui määruses jäädaksegi teenusepõhise rahastamise juurde, siis lastehoiuteenuse 

osutamisega ära ei ela ning pakkujatel tuleks endale toitvam töö otsida.  

 

D. Pagar nentis, et projektid toetuste saamiseks on juba valmis, kuid enne, kui vald pole oma otsust teinud, neid 

(fondidesse) ei esitata. Kahjuks aga tähtajad lähenevad.  

 

A. Kirsipuu: Järgmiseks korraks võiks kokku leppida, kuidas reaalselt asjad toimima hakkaks. Üle tuleks vaadata 

ka Kasti lasteaia variant. 

Ü. Olm: Te (D. Pagar) võiksite teha omapoolse pakkumuse, et milline see lastehoiuteenuse rahastamise kord võiks 

olla. 

T. Matsalu: Vallavalitsus määruse eelnõu väljatöötamisel lähtus sellest, et lapsevanemale jääks erinevad 

võimalused – jääks võimalus tellida lapsehoidja koju, viia laps hoidja juurde, kes ehk hoiab vaid ühte last korraga, 

viia laps lastehoidu Tallinnasse jne.. See määruse eelnõu ei ole suunatud ühele ettevõtjale, vaid on paindlik. See, 

kas baassumma sõltub lapse kohalkäimisest või mitte, on volikogu otsustada. Kui arvate, et toetus võiks olla 

muutumatu hoolimata teenuse kasutamise mahust, siis see on teie otsustada. 

D. Pagar: Ka kuupõhise toetusega on võimalik hoidja koju kutsuda.  

 

T. Matsalu: Kui vaatate määruse päist, siis see on ikkagi toetus lapsevanemale, mitte lausdotatsioon.  

 

Toimus üldine keskustelu. 

T. Matsalu märkis, et valla huvi on, et eelkõige oleks täis valla lasteaedade kohad. 

 

*V. Karu tõdes kokkuvõtteks, et arutelust on välja tulnud see, et eelnõu ei ole lapsehoiuteenust pakkuvale 

ettevõtjale mitte väga hea, kuid on hea 1-2 last hoidvatele hoidjatele. Probleem on baasrahaga. Tõenäoliselt tahab 

eelnõu ülevaatamist. 

Toimus arutelu, millal eelnõu uuesti lugemisele võtta. 

D. Pagar: Kas oleks võimalik seda infot, teie mõtteid, saada teada varem kui 21. augustiks? Just sellepärast, et 

antud ettevõte ei hakka lihtsalt muidu tööle, sest Leader lõpetab oma projektid selleks perioodiks ära  ja 6. august 

on taotluste esitamise tähtaeg.  

V. Karu: Sellisel juhul peaksime keskenduma vaid ühele ettevõttele, kes meile seda teenust pakkuma hakkab ja 

meil ei ole mõtet hakata siin laialt teoretiseerima, kes meil neid lapsi hoiab. Siis on selge, et meil on eraettevõtjast 

lastehoid ja teeme siis sellele ettevõtjale oma toetuse korra ja ongi kõik. Kui me hakkame tähtaegadest lähtuma. 

Siis ei ole meil teist varianti.  

 

T. Matsalu: Meil oleks vaja vastu võtta põhimõtteline otsus võib-olla selle kohta, et kas lastehoiuteenust toetada ja 

kas lähtuda valitsuse eelnõus esitatud teenusepõhisest toetusest või määrata üks summa hoolimata lapse 

kohalkäimisest. 

 

*A. Kirsipuu soovis teada, kas Leader-projektiga võtab ettevõtja endale kohustuse 5 aastat seal majas 

lapsehoiuteenust osutada. Mis saab siis kui lapsi enam ei ole? Kas raha tuleb siis tagasi maksta? 

D. Pagar vastas, et ettevõte kavatseb hakata osutama ka muid teenuseid lisaks.  

 

Toimus mõttevahetus. 

 

Ü. Olm tõdes, et selge on see, et vallas taolist teenust on vaja, kuid küsimus on toetuse suuruses.  
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A. Kirsipuu tegi vallavalitsusele ettepaneku võtta siiski ühendust S. Möldriga ja rääkida läbi võimalikud 

lahendused Kasti lasteaia baasil. 

 

Otsustati: Eelnõu 1. lugemine lõpetada. Ettepanekute esitamise tähtpäevaks määrata 1. august 2012. 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Informatsioon 

 

*) Vastus 15.05.2012 istungil M. Hiiemaa esitatud suulisele arupärimisele – erivajadustega  lastega tegelemisest 

Märjamaa gümnaasiumis. 

 

Protokollija märkus: M. Hiiemaa küsimus eelmisel istungil oli: „ Sooviksin järgmisel istungil saada ülevaadet, 

milliseid teenuseid osutab Märjamaa Gümnaasium alates 1. septembrist 2012 erivajadustega õpilastele, 

õppimisraskustega lastele, sotsiaalpedagoogi, psühholoogi vajavatele lastele. Tahaksin saada ülevaadet, kui palju 

kulutatakse sellistele õpilastele raha, millised pedagoogid neid teenindavad, milline on nende ettevalmistus ja kui 

palju nendele eraldatakse raha 2012/2013. õppeaastal. Arvan, et A. Elmik ja T. Mesila koos saaksid sellise 

ettekande teha.“ 

 

A. Elmik: Kõikidele Haimre koolis õppinutele on järgmiseks õppeaastaks koht olemas – 6 last jätkab Valgu koolis, 

ülejäänud kas lõpetasid kooli või nende õppetöö katkes kuna said 17 aastat vanaks ja nad loobusid koolis 

käimisest. 

Märjamaa koolis toetame erivajadustega õpilasi järgmiselt:  

1) tulenevalt sellest, et lapsi on vähem, on klassikomplektid väiksemad (õpetajate arvates ei ole see nende 

olukorda kergemaks teinud, sest probleemseid lapsi on varasemast enam); 

2) tööl on logopeedilise haridusega eripedagoog, kes aitab otseselt neid lapsi, kes on nõustamiskomisjoni või 

meie enda kooli otsusega määratud logopeedilisele abile või eripedagoogilisele abile;  

3) kasutame, eriti just algklasside osas, kasvatusrühma (varem nimetasime seda õpiabirühmaks). See on üks 

lisatund õppepäeva lõpus, kus laps täidab neid ülesandeid, millega ta päeva jooksul hakkama ei saanud või 

teeb järgmise päeva ülesandeid või antakse talle lisaülesandeid n ö treenimiseks, et teatud valdkonnas teda 

järele aidata; 

4) sel õppeaastal kasutasime ka individuaalõpet (ühe lapse puhul  ja sel õppeaastal, kuid edaspidi meil 

selliseid ressursse pole); 

5) kui nõustamiskomisjoniga on lapsele määratud lihtsustatud õppekava, siis teeme seda; 

6) valla sotsiaalosakonna poolt oli ühel lapsel tugiisik, kes viibis lapsega koos klassis; 

7) on konsultatsioonide ja järeleaitamiste ajad, 

8) on sotsiaalpedagoog, kes aitab neid lapsi, kes antud hetkel ei suuda teistega tunnis leppida ja ei taha tööd 

kaasa teha (laps on koos sotsiaalpedagoogiga eraldi ruumis ja teeb ülesandeid, mida talle klassis anti); 

Ü. Olm: Kui selliseid lapsi on 5 või 6? 

A. Elmik: Siis tekib probleem 

Ü. Olm: Praegu ju Tootsi klass kadus ära ja need lapsed on kõik laiali. Ega siis nende käitumine ei muutu. 

A. Elmik: Rohkem võimalusi meil hetkel ei ole. On veel võimalus, et õppealajuhatajad sekkuvad protsessi ja 

õpilane tuuakse nende ruumidesse.  

*M. Hiiemaa: Kas te näete edaspidi ka Valgu kooli oma koostööpartnerina? 

A. Elmik: Jah.  

Ü. Olm: Kui me Haimre klassid ära kaotasime, siis Plamus ütles, et midagi ei juhtu ja kõik on lahendatud. Tuleb 

välja, et midagi pole lahendatud. 

A. Elmik: Hetkel ei ole ka seda kontingenti määratletud, eks sinna Tootsi klassi  läheks. See tahaks natukene 

ettevalmistamist.  

Toimus arutelu. 

Kõneldi riigi rahastuse vähenemisest, tugiisikutest, individuaalsest lähenemisest, Valgu kooli võimalikust Tootsi 

klassist, Valgu kooli kasutamisest väikest kollektiivi vajavate laste õpetamiseks; laste üleminekust lasteaiast  kooli 

ning info liikumisest lasteaia ja kooli vahel. 

 

A. Raadik nentis, et see jutt oleks pidanud olema enne Haimre kooli sulgemist.  
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A. Raadik: Paljud teist vaatasid vaid rahanumbreid. Me unustasime lapsed selle juures täielikult ära. Meil oli hea 

võimalus ja me rääkisime ka A. Elmikuga mitu korda ning me võitlesime selle nimel, et saada  Haimresse 

tasandusklassid. See on nüüd tagantjärgi jutt ja mis sellest enam kasu on. Me ei tohi neid otsuseid nii kergelt teha. 

Me peame ikka tõsiselt läbi rääkima. Te ei tahtnud kuulata. Raha ja raha ja raha ja raha …. . 

A. Jõessar: Agu, sa ise tõstsid käe selle poolt. 

A. Raadik: Ei tõstnud.  

Toimus mõttevahetus. 

 

V. Karu konstateeris kokkuvõtteks, et  probleemid erivajadustega lastega on olemas ning vaevalt need probleemid 

ka kunagi lõppevad, kuid mingil kujul tuleb vallal sellega toime tulla.  

 

*) Märjamaa bussijaamast 

A. Raadik soovis teada, kui kaugel ollakse ning mis saab Märjamaa autobussijaamast. 

T. Matsalu: Detailplaneering on menetluses. Bussijaam tuleb keskväljakule. Augustis peaks joonised valmis 

olema. Ehitamiseks saab minna järgmisel aastal.  

 

*) Volikogu rahastamine järgneval 4 aastal 

V. Karu: Raamatupidamine soovib, tuginevalt KOFSile,  teada volikogu järgneva nelja aasta rahastamise 

summasid. Mina pakkusin välja, et aluseks tuleks võtta praegune summa. Aasta pärast on valimised ja mida siis 

volikogu liikmed arvavad ja kui palju raha tahavad ning palju sellest volikogu kuludeks suunata, mina ennustama 

küll ei julge hakata. Seadus nõuab prognoosi. Mida teie ütlete? Kas jätkame senises ulatuses või tuleks muuta 

seda? 

Ü. Olm: Meil on räägitud kogu aeg, et kas meid peab volikogus nii palju olema? 

I. Aviste: Siis on tõepoolest siin vaid keskuse inimesed. 

V. Karu: Me oleme kõike seda arutanud ja ka hääletanud. Ei hakkaks praegu niisuguste asjade üle arutama. Kas te 

põhimõtteliselt olete sellega nõus, et jätkata samas ulatuses kui on praegune rahastamine. 

Keegi vastuarvamust ei avaldanud.  

 

*) Märjamaa saunast 

A. Elmik: Seoses Leaderiga tuli meelde – meil oli Janno Enniga koos mõte, et tuleks Märjamaa saun korda teha. 

Küsimus on selles, et tahaks saada toetust Leaderist. Selleks peaks MTÜ Märjamaa Saun võtma selle hoone tasuta 

kasutusse ja tegema Leaderisse projekti. Volikogu peaks tegema otsuse, et hoone antaks MTÜ tasuta kasutusse.  

V. Karu: Tee ettepanek vallavalitsusele. Arvan, et põhimõtteliselt sellele vastu ei olda.  

 

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks.  

Järgmine korraline istung on 21. augustil 2012.  

 

 

 

 

Villu Karu                                                              

Istungi juhataja                                                                               Janika Liländer 

                                                                                                       Protokollija 


